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س��عدالله زارعي در روزنامه كيهان نوش��ت: 
واكنش اي��ران به اق��دام تروريس��تي عليه 
دانش��مند برجس��ته هس��ته اي و موشكي 
جمهوري اسلامي اگر در روزهاي آينده رخ دهد، اهميت اساسي دارد و 
تأخير در آن هزينه هاي��ي متوجه ما مي كند. بر اين اس��اس يك خط 
سياسي در خارج از كشور و داخل ايران به راه افتاده تا نشان دهد اقدامي 

صورت نخواهد گرفت يا اين اقدام به زمان ديگري موكول گردد. 
چند روز اس��ت كه در رسانه هاي اس��رائيلي خطي دنبال مي شود 
مبني ب��ر اينكه اين آخرين اقدام تروريس��تي اس��رائيل در داخل 
ايران اس��ت. همزمان ب��ا اين مس��ئله، »اليوت آبرامز« مس��ئول 
پرونده ايران در كاخ س��فيد، اين خط را دنبال كرد: »ايران تمايل 
ندارد در هفته ه��اي باقي مانده از دولت ترامپ و پيش از س��وگند 
رياست جمهوري بايدن با انتقام گرفتن، مذاكرات احتمالي با دولت 
بعدي امريكا و لغو تحريم ها را به خط��ر بيندازد.« عبارت آبرامز از 
يكس��و از نگراني امريكا از واكنش جدي ايران حكايت مي كند و از 
سوي ديگر از همدستي امريكا با رژيم اس��رائيل در عمليات ترور 
اخير و در ممانعت از واكنش جدي ايران خبر مي دهد. ايجاد ارتباط 
بين يك موضوع واقعي و حق مسلم كه واكنش جمهوري اسلامي 
به ترور شهيد دكتر فخري زاده است، با يك موضوع خيالي كه آغاز 
دور جديد مذاكرات ميان ايران و امريكاس��ت، با هدف وارد كردن 
فشار داخلي به جمهوري اسلامي براي »خويشتنداري« است. آنان 
با طرح مذاكره براي رفع تحريم ها در نظر دارند جريان س��اده لوح 
يا... مذاكره جو در ايران را وادار به اعمال فشار به جمهوري اسلامي 

براي عدم واكنش به جنايت اسرائيل نمايند. 
عبارت آبرامز مبني بر اينكه »ايران تمايل ندارد واكنشي نشان دهد« 
در متن خ��ود دو نكته ديگر ه��م دارد؛ امريكا چ��ه در ماه هاي پاياني 
دول��ت ترامپ و چ��ه در ماه هاي آغازي��ن دولت باي��دن، نمي تواند به 
اقدام قاطع احتمالي ايران واكنش نشان دهد. از اين رو آبرامز به جاي 
ادبيات دستوري از عبارت تحليلي استفاده كرده و البته از جيب ايران 
حرف زده است! نكته دوم اين اس��ت كه او در اين عبارت وانمود كرده 
است - حداقل- امريكا با جناحي و شخصيت هايي در داخل حكومت 
ايران تماس دارد و در اين تماس ها براي او ثابت شده است ايران به دليل 
موجهي! درصدد واكنش به اقدام تروريستي اخير اسرائيل عليه خود 
نيس��ت. اگر ايران ضربه اي زمين گيركننده به اسرائيل بزند معناي آن 
اين اس��ت كه پايگاه هاي امريكا در منطقه هيچ امنيتي ندارند، چراكه 
وقتي به رژيم اسرائيل حمله ش��ود به اين معناست كه به بزرگ ترين 
پايگاه امريكا در منطقه حمله شده و از آن پس امنيت ناوگان پنجم در 
بحرين و پايگاه هاي امريكا در امارات و... معنا و مفهومي نخواهد داشت. 
بنابراين اقدام قاطع ايران، وضع حوزه عربي مرتبط با امريكا و اسرائيل 

را نيز به هم خواهد ريخت. 
........................................................................................................................

ترور؛ وحشيانه ولي نشانه ضعف
روزنامه وطن امروز نوشت: شواهد و 
قرائ��ن نش��ان مي دهد ترور ش��هيد 
فخ��ري زاده ب��ا س��ه ه��دف القاي 
ناكارآمدسازي ايران در حل بحران ها )ناامن سازي داخلي(، تزلزل در 
جبهه مقاومت و عدم رسيدن به اهداف هسته اي و موشكي كشورمان 
رقم خورده است. روند هسته اي و موش��كي ايران، در ساليان گذشته 
نه تنها با حذف فيزيكي دچار اختلال نش��ده، بلكه ش��ايد به مثابه يك 
آبياري نيز براي افكار عمومي عمل كرده اس��ت. رژيم صهيونيس��تي 
به خوبي مي دان��د اينگونه اقدامات براي رس��يدن به اهدافش مس��ير 
صحيحي نيست. هدف، در سطح عملياتي، ايجاد اختلال در سيستم 
هسته اي ايران بود اما در واقعيت نتيجه ديگري حاصل شد و ايران در 
دوران التهاب ترورهاي دانشمندان هسته اي به غني سازي 20 درصد 
هم رسيد! هدف ديگر ايجاد بي اعتنايي نس��بت به نظام و ناامن سازي 

كشورمان بود. 
اسرائيل سعي داشت ايران را به عنوان منشأ و ريشه همه مشكلات مردم 
منطقه از تروريسم و ناامني تا بيماري هاي فراگير معرفي كند اما به رغم 
صرف هزينه هاي بسيار عليه جمهوري اسلامي، امروز شاهد اعتراضات 
روزانه در ميدان »رابين« شهر تل آويو هستيم، درحالي كه ايران پس از 
ترورهاي كور رژيم صهيونيستي در آرامش به سر مي برد. با اين وصف 
به نظر مي رسد رژيم صهيونيس��تي دچار يك نوع استيصال در به ثمر 
رسيدن اهدافش شده اس��ت و گويي همچون يك ديوانه به هر جايي 
چنگ اندازي مي كند. معروف است در بين حيوانات گربه ها نيز چنين 
رويكردي دارند. هزينه هاي بسيار زياد  آنها مشكلات اقتصادي فراواني 
را برايشان به وجود آورده  است و براي برون رفت از اين مصائب، شاهد 

ترورهاي بي منفعت از سوي اين رژيم هستيم. 
........................................................................................................................

سكوت نابهنگام و سخن بي موقع
دكتر علي داراب��ي در روزنامه صبح نو نوش��ت: 
16 آذر جنبش دانش��جويي در ايران مب��ارزه با 
استبداد داخلي )رژيم پهلوي( و استعمار خارجي 
)سلطه امريكا و بيگانگان( اعلام موجوديت كرد. از آن سال ها تا كنون 
اين »جنبش« در تاري��خ تحولات سياس��ي، اجتماعي اي��ران فراز و 

فرودهاي مختلف داشته است. 
به مناسبت 16  آذر، روز دانشجو، آسيب شناسي تشكل ها و جنبش هاي 

دانشجويي در ايران از اهميت خاصي برخوردار است. 
يكم/ حفظ استقلال: تشكل هاي دانشجويي با حفظ استقلال و هويت 
خود مي توانند تأثيرگذار و نقش آفرين باش��ند و از همين ويژگي در 
طول ادوار و زمان هاي مختلف توانسته اند به عنوان »پادوهاي سياسي« 

استفاده كنند. 
 دوم/ سكوت نابهنگام و سخن بي موقع: جنبش دانشجويي در خط مقدم 
آگاهي بخشي، روشنگري، پرس��ش گري و مطالبه گري است. در اين 
سال ها سكوت، انفعال، نظاره گري، سردرگمي از يكسو و افراطي گري، 
راديكاليسم، شعارگرايي و سطحي گرايي را به مثابه افراط و تفريط در 
ميان دانشجويان شاهد هستيم. البته اين موضوع درباره برخي تشكل ها 
كه »با درك درست ش��رايط و مقتضيات زمان« وارد عرصه شده  و به 
تكليف ديني، ملي، انقلابي و انساني خود عمل كرده اند صدق نمي كند. 
»بسيج دانشجويي« مصداق بارز عمل به وظيفه در شرايط زمان است. 
تشكل هاي دانشجويي وقتي سر بزنگاه ها غايب هستند چگونه مي توان 

از آنها انتظار »روشنگري و بيدار باش« داشت؟
انتخابات، عملكرد دولت ها، مسائل و مشكلات اقتصادي، چالش هاي 
سياست خارجي جمهوري اسلامي، برجام و پسا برجام، اصل تفكيك 
قوا، عملك��رد مجل��س و قوه قضائيه، وضعي��ت علم، فرهن��گ و هنر 
كشور، تحزب سياس��ي و چالش هاي آن، كرونا و پيامدهاي آن و دهها 
مسائل خرد و كلان در كش��ور وجود دارد كه اثري از دانشجويان ديده  

نمي شود؟!
سكوت نابهنگام و سخن بي موقع مصداق بارز اين نوع وضعيت و عملكرد 

تشكل هاي دانشجويي است كه به شدت مورد انتقاد است. 
سوم/ يأس و نااميدي: از بزرگ ترين چالش ها و خطرهايي كه جنبش 
دانشجويي را همواره از گذشته تا كنون تهديد مي كرده است. »يأس و 
نااميدي« از اصلاح امور و اثربخش بودن فعاليت هاي دانشجويي است. 
اين پرسش مهم حتي در دوران مبارزه با رژيم مستبد، ديكتاتور، وابسته 
و غير مردمي پهلوي هم در ميان بخش هاي زيادي از دانشجويان مطرح 
بود. بعد از انقلاب اسلامي هم در ادوار و دولت هاي مختلف اين پرسش 

همواره وجود داشته است.

88498443سرويس  سیاسي

هس�ته مركزي دولت با خلع يد مالك هفت تپه 
مخالف اس�ت و البته اس�تاندار خوزس�تان هم 
كه ب�ه دنبال امنيت�ي كردن اعتراض�ات صنفي 
كارگ�ران هفت تپه ب�وده با اين اق�دام مخالفت 
ج�دي دارد و در ضم�ن باي�د گفت�ه ش�ود ك�ه 
كارگران هف�ت تپه فرزن�دان انقلاب هس�تند 
و هيچ گون�ه مش�كل امنيت�ي ه�م ندارن�د. 
به گزارش خانه ملت، داستان پر ماجراي مشكلات 
هفت تپه در پي عدم پايبن��دي مالك خصوصي به 
تعهدات خود در قبال كارگران اين شركت و اعتراض 
آنها نسبت به مشكلات پيش آمده به دليل دريافت 
نكردن مطالبات و حقوق خود، س��كوت اس��تاندار 
خوزس��تان و وعده هاي بي حاصل وي باعث شد تا 
جمعي از نمايندگان مجلس ش��وراي اسلامي براي 
رس��يدگي به امور اين كارگران طي س��فري چند 
نفره راهي استان خوزستان شوند و پاي درد دل اين 
كارگران بنشينند و پيگير حل مشكلات آنها باشند. 
س��يدنظام الدين موس��وي نماينده مردم تهران در 
مجلس يكي از نمايندگاني است كه براي پيگيري 
مش��كلات كارگران هفت تپه به خوزستان رفت. او 
در گفت وگويي با خبرگ��زاري خانه ملت از ماجراي 

هفت تپه مي گويد. 
دليل تحصن كارگران چه بود؟

در بدو ش��روع ب��ه كار مجلس ش��وراي اس��لامي 
موضوعاتي نظير پرداخت نك��ردن حقوق كارگران 
ش��ركت هفت تپه را ملاحظه كرديم كه حدود سه 
ماه حقوقشان را پرداخت نكرده بودند و به دليل اين 
مس��ئله تحصني را  مقابل فرمانداري شوش شكل 
داده بودند. به همين دليل در هماهنگي كه با نماينده 
ش��وش داش��تيم همراه دو نفر ديگر از نمايندگان 
تهران يعني آقايان احمد نادري و علي خضريان به 
شهرستان شوش س��فر كرديم و در جمع كارگران 
كه  مقابل فرمانداري شوش دس��ت به تحصن زده 

بودند ك��ه آن زمان بيش از 40 روز از تحصن ش��ان 
مي گذشت، حاضر ش��ديم. پس از ديدارها برداشت 
ما اين بود كه چند موض��وع و مطالبه جدي وجود 
دارد كه حقوق معوقه دغدغ��ه عاجل كارگران بود؛ 
البته نگران بيمه خود نيز بودند كه در اين ش��رايط 
كرونايي دفترچه آنها تمديد نش��ده است و موضوع 
ديگر مربوط به اخراج چن��د كارگر بود كه  بايد همه 
اين مسائل را پيگيري كنيم. مسئله بعدي موضوع 
كشت نيشكر بود و به دليل اينكه كارگران، به درستي 
شركت را از آن خود مي دانستند مي گفتند اگر روند 
كشت نيشكر در شركت هفت تپه متوقف شود، قطعاً 
ش��ركت در آينده با بحراني بس��يار بدتر از وضعيت 

موجود مواجه خواهد شد. 
روند پيگيري ه�ا به چه صورت�ي انجام 

مي شد؟
پس از جلس��ه  در شهرستان ش��وش با كارگران، به 
تهران برگشتيم و از آقاي نيكزاد درخواست كرديم 
در اين رابطه جلس��اتي را با مسئولان ذيربط برگزار 
كنند و البته نايب رئيس مجلس ش��وراي اسلامي 
نيز نهايت همكاري را كرده و جلس��اتي را با حضور 
وزير اقتصاد، اس��تاندار خوزس��تان، رئيس سازمان 
خصوصي س��ازي و ديگر مس��ئولان مرتبط برگزار 
كردن��د و نمايندگان كارگران معت��رض هم دعوت 
ش��دند. ناگفته نماند دستگاه هاي مختلف همچون 
ديوان محاسبات همزمان اقداماتي را در اين زمينه 
شروع كردند و تصميماتي اتخاذ و مقرر شد حقوق 
معوقه كارگران پرداخت شود و اين موضوع را پيگيري 
كرديم. همچنين از قوه قضائيه درخواس��ت انسداد 
حساب هاي مالك ش��ركت هفت تپه را داشتيم تا از 
اين طريق بتوان حقوق كارگ��ران را پرداخت كرد و 
پس از انجام چنين اقداماتي در آن زمان، حقوق دو 
ماه معوقه كارگران پرداخت شد ضمن اينكه پس از 
آن هم تلاش هايي صورت گرفت تا حقوق كارگران 

پرداخت شود و تا الان نيز مسير عادي پرداخت هاي 
كارگران انجام مي ش��ود جز در م��واردي همچون 
اضافه كارها كه اين هم از اقدامات نادرست مديريت 
هفت تپه به ش��مار مي رود. با مس��ئولان وزارت كار 
توافق انجام پذيرفت كه دفترچه بيمه كارگران بايد 
تا آخر سال ولو اينكه حقوقشان هم پرداخت نشده 

باشد تمديد شود. 
مسئله بعدي بحث كشت نيشكر بود كه در آن جلسه 
استاندار خوزستان موظف شده بود حداقل 3 هزار 
هكتار كشت جديد در هفت تپه انجام دهد، اما آقاي 
استاندار به تعهدات خود عمل نكرد و سطح كشت 
به 3 هزار هكتار نرس��يد ولي همان مقداري هم كه 
زيركشت رفت با ورود مجلس شوراي اسلامي انجام 
پذيرفت. رس��يدگي به وضعيت كارگران اخراجي 
شركت هفت تپه از ديگر موضوعاتي بود كه شوراي 
تأمين استان را موظف كرديم موارد را مورد بررسي 
قرار دهند اما ش��وراي تأمين تاكنون پاسخ صريح و 

روشني اعلام نكرده است. 
تحقيق و تفحص ديوان محاسبات به چه 

نحوي انجام شد؟ 
گزارش تحقيق و تفحص صادر شده تأكيد دارد در 
روند واگذاري و همچنين بعد از واگذاري ش��ركت 
هفت تپه به مالكان فعلي، تخلفات بس��ياري انجام 
گرفته است و س��ازمان خصوصي سازي نيز موظف 
شده تا قرارداد را فسخ كند، چراكه در روند واگذاري 
مشكلات شكلي و محتوايي وجود داشته است و البته 
پس از واگذاري هم مالكان به بسياري از تعهداتشان 
عمل نكردند و حتي اقساط خريد شركت نيز معوق 

شده است. 
ارزيابي شما از عملكرد مديران استاني 
به وي�ژه اس�تاندار خوزس�تان در قبال 
چالش هاي شركت هفت تپه چگونه بود؟

متأسفانه بعضي از افراد مخصوصاً در دولت به ويژه 

استاندار خوزستان در قبال مسئله هفت تپه اهمال و 
قصور كردند. سه نهاد نظارتي اعم از ديوان محاسبات، 
سازمان بازرسي كل كشور و سازمان خصوصي سازي 
نظرش��ان اين بود كه بايد خلع يد صورت گيرد، اما 
بخشي از هسته مركزي دولت بنا به دلايلي كه هنوز 
براي ما كش��ف نشده است به ش��دت در اين زمينه 
مقاومت مي كردند ولي نهايتاً رئيس خصوصي سازي 
چندي قبل نامه اي را براي خلع يد از مديريت شركت 
هفت تپه به هيئت داوري ارسال و درخواست كردند 
قرارداد هفت تپه فسخ ش��ود و در هيئت داوري نيز 
ثبت شد كه اميدواريم هرچه سريع تر بررسي شود. 
دو روز پس از ارسال پرونده خلع يد مالك به هيئت 
داوري، »صالح« رئيس س��ازمان خصوصي س��ازي 
عزل شد و اين يك مسئله ناميموني بود كه از سوي 
دولتي ها انجام گرفت. دولت پرونده نامناسبي را هم 

در اين رابطه از خود به نمايش گذاشت. 
برخي جريانات در ماج�راي اعتراضات 
كارگ�ران هفت تپ�ه اعت�راض صنفي را 
امنيتي جلوه مي دادند، به چه دليل چنين 

رويكردي را در پيش گرفته بودند؟
متأسفانه يكي از شگردهايي كه بعضي از مسئولان 
اجرايي در گذش��ته به كار گرفتند و هنوز هم به كار 
مي گيرن��د اين بوده ك��ه با امنيتي كردن مس��ائل، 
ناكارآمدي ه��اي خودش��ان را بپوش��انند؛ از جمله 
استاندار خوزستان كه تمايل زيادي دارد از اينگونه 
ترفندها استفاده كند و به دنبال امنيتي كردن مسائل 
صنفي و اجتماعي است. زماني كه يك مسئله صنفي 
بالا بگيرد و به آن بي توجهي شود قطعاً ضد انقلاب نيز 
از آن سوءاستفاده مي كند. كارگران هفت تپه همگي 
از بچه هاي مسلمان، هيئتي و معتقد به نظام هستند 
و افراد سياسي به مفهوم جرياني نيستند و تاكنون 
نيز در چارچوب قانون دست به تجمعاتي زده اند. از 
استاندار خوزستان و بعضي مس��ئولان درخواست 
دارم خود را جاي كارگران بگذارند و چند ماه حقوق 
دريافت نكنند و بدون پول پيش زن و بچه خود بروند 

چه حسي به آنها دست مي دهد؟
بنده و استاندار حقوق دريافت مي كنيم كه مشكلات 
را حل كنيم نه اينكه يقه كارگرها را بگيريم و آنها را 
متهم كنيم كه ضد انقلاب و ضد نظام هستيد. ممكن 
است در اين ميان رسانه هاي بيگانه و برخي جريانات 
سوء استفاده اي كنند و ما منكر اين نيستيم اما بايد 
گفته شود كه مسئله اصلي، احقاق حقوق كارگران 
است. در شركتي كه 3هزار كارگر مشغول كار هستند 
اگر همه مشكلات آنها رفع شود دليلي ندارد كارگران 
75 روز تحصن كنند. در همين هفته هاي اخير نيز 
استاندار خوزستان مي خواس��ت با اخراج 15 نفر از 
كارگران فضا را امنيتي جلوه دهد كه جاي سؤال دارد 
و در اين راستا از آقايان وزارت كار سؤال كردم، گفتند 
اخراج كارگران غيرقانوني بوده و حق ندارند چنين 

كاري را انجام دهند. 
به آقايان اعلام كرديم اگر كارگري مش��كل امنيتي 
دارد از آن دفاع نمي كنيم اما بايد به ما مس��تندات 
را ارائه دهيد كه مشكل امنيتي دارند يا با سرويس 
بيگانه همكاري داشته اند كه تاكنون در رابطه با هيچ 
كارگري چنين موضوعي مطرح نشده و استدلالي در 
خصوص اينكه مش��كل امنيتي داشته باشند وجود 
نداشته است، پس اعتراض كارگران هيچ ارتباطي به 

مسائل امنيتي ندارد.

رئيس جمهور برنامه اي براي شنيدن صداي دانشجويان نداشت
اگرچه در روزهاي گذش�ته برخي     دانشگاه
اخبار درباره احتمال برگزاري مراسم 
16 آذر با حضور رئيس جمهور به گوش مي رسيد اما مشخص شد 
رئيس جمه�ور برنامه اي براي ش�نيدن ص�داي دانش�جويان و 
نماين�دگان تش�كل هاي دانش�جويي در روز دانش�جو ن�دارد. 
به گزارش فارس، هر ساله در ايام 16 آذر و روز دانشجو مراسم ويژه 
روز دانشجو با حضور رئيس جمهور در يكي از دانشگاه هاي كشور 
برگزار مي شد اما امسال به دليل شرايط كشور و شيوع كرونا احتمال 
مي رفت اين برنامه به صورت مجازي برگزار شود و رئيس جمهور به 

صورت ويدئويي پاي سخنان دانشجويان بنشيند. 
اگرچه در روزهاي گذش��ته برخي اخبار درباره احتمال برگزاري 
اين برنامه به گوش مي رس��يد اما در روز دانش��جو مش��خص شد 
رئيس جمهور برنامه اي براي شنيدن صداي دانشجويان و نمايندگان 
تش��كل هاي دانش��جويي در روز دانش��جو ندارد. به نظر مي رسد 
رئيس جمهور در س��ال پاياني دولت تدبير و اميد با دانش��جويان 
به مناسبت روز دانش��جو ديدار و گفت وگو نخواهد كرد. غلامرضا 
غفاري معاون فرهنگي وزارت علوم هم در اين باره گفته اس��ت در 
روز 16 آذر هيچ برنامه رس��مي و مركزي به مناسبت روز دانشجو 

نداريم. وي همچنين تأكيد كرده است ما درخواست كرده بوديم 
رئيس جمهور  برنامه اي به اين مناسبت داشته باشد كه تا اين لحظه 
از سوي دفتر رياست جمهوري هماهنگ نشده و جوابي داده نشده 
است. پيگيري هاي ما براي برگزاري برنامه رسمي رئيس جمهور به 
مناسبت روز دانشجو ادامه خواهد يافت و ممكن است اين برنامه در 
روز هاي آينده برگزار شود، اما زمان قطعي نمي توانيم براي آن اعلام 
كنيم. غفاري همچنين گفته است هر برنامه اي كه به مناسبت روز 
دانشجو برگزار ش��ود قطعاً مجازي خواهد بود ضمن اينكه تمامي 

برنامه هاي دانشگاه ها به اين مناسبت نيز مجازي است.

   خبر

دبير مجمع تشخيص مصلحت نظام می گويد: 
زماني كه فرمانده س�پاه بودم در كره شمالي 
توافقاتي ش�د كه اگ�ر اين توافق�ات محقق 
مي شد و محدوديت ها اعمال نمي شد امروز 
در زمينه هسته اي از موشكي جلوتر بوديم. 
محس��ن رضاي��ي روز گذش��ته در مراس��م 
گراميداش��ت 16 آذر، روز دانشجو در دانشگاه 
جامع امام حس��ين )ع( ب��ا گراميداش��ت ياد 
دانش��جويان 16 آذر س��ال 42 گفت: اين روز، 
روزي اس��ت كه صداي اس��تقلال مل��ت ايران 
پرطنين شنيده شد، صداي رس��ا در استقلال 

خواهي ملت ايران از 16 آذر آغاز شد. 
وي افزود: چند ماهي از كودتا در كشور گذشته 
بود و كودتاچيان قصد داش��تند در كش��ور ما 
قدرت نمايي كنند، به همين دليل نيكسون به 
ايران آمد و مانور قدرت را در ايران شكل داد، اما 
دانش��جويان انقلابي فضاي دانشگاه ها را عوض 
كرده و قيامي عليه انگليس و امريكا كه با اتحاد 
هم كودتا را پي ريزي و دولت ملي را ساقط كرده 
بودند شكل دادند و رژيم منحوس شاه جنايت 
عظيمي انجام داد با اين حال نيكسون سفر خود 

را لغو نكرد. رضايي با اش��اره به اينكه اين صدا، 
دانشگاه و دانش��جويان انقلابي را در 22 بهمن 
و دفاع مق��دس به تأثيرگ��ذاري در عرصه هاي 
مختلف انق��لاب تبديل كرد، گفت: دانش��گاه 
امام حسين)ع( خود سرآغاز پرچمداري علمي 
در ايران بوده و امروز مراسم بزرگداشت شهيد 
فخري زاده دانشمند هس��ته اي كشور را برگزار 
كرده است، اين نشان مي دهد پاسداران ما جهاد 

علمي و فرهنگي را آرمان خود قرار داده اند. 
وي گفت: ش��هيد فخ��ري زاده هم��راه برخي 
چهره هاي علمي مانند دكتر فريدون عباسي بعد 
از دفاع مقدس مأمور شدند به سمت دانش هاي نو 
بروند از اين رو اولين دانشمندان هسته اي كشور 
از دل سپاه بودند كه كار را از صفر شروع كردند. 

دبير مجمع تش��خيص مصلحت نظ��ام با بيان 
اينكه اگر دولت هاي گذش��ته كمك مي كردند 
امروز در قله هاي بلند هس��ته اي بوديم، تأكيد 
كرد: زماني كه فرمانده سپاه بودم در كره شمالي 
توافقاتي شد كه اگر اين توافقات محقق مي شد 
و محدوديت ها اعمال نمي ش��د امروز در زمينه 

هسته اي از موشكي جلوتر بوديم. 

وي با اش��اره به اينكه دانش و فناوري هسته اي 
مستقل از صنايع ديگر است و در زمينه حمل و 
نقل اقيانوسي، پزشكي، تأمين انرژي و دارويي 
يك سرمايه عظيم براي ملت به شمار مي رود، 
گفت: ما از اين س��رمايه نمي گذريم، اسرائيل و 
امريكا كور خواندند كه فك��ر مي كنند ما از اين 

سرمايه دست مي كشيم. 
رضايي با اش��اره به اينكه منظومه هسته اي هر 
كش��ور مثل جزاير مرتبط به هم هستند، ادامه 
داد: با اين فناوري مي توان صنايع كش��اورزي 
و صنايع بزرگ ديگر را ارتق��ا داد، بنابراين، اين 
فناوري براي ما مسئله مهمي است هرچند فعلًا 
تصميم نداريم از اين دانش براي مسائل دفاعي 
استفاده كنيم اما س��اير ابعاد اين فناوري براي 

ما مهم است. 
دبير مجمع تشخيص مصلحت نظام با اشاره به 
حساسيت دشمن نس��بت به اين مسئله گفت: 
آنها نگران پيش��رفت ايران هس��تند نه نگران 
بمب هسته اي، اروپا 200 سال پيشرفت ايران 
را به گروگان گرفته و دولت هاي دست نشانده 
و غربزده ه��ا را نگهبان اي��ن گروگانگيري قرار 

داده است. وي گفت: قصه هاي تلخي در تاريخ 
انقلاب اس��ت، در اس��ناد قاجار آمده كه تهران 
از زاگ��رس عبور كرده و اقتصاد اي��ران از خليج 
فارس به درياي عمان وصل ش��ده ب��ود اما چه 
كساني مسيرها را بستند؛ غربي ها حتي تعيين 
مي كردند كه جاده هاي اي��ران از كجا برود كه 
ملت ايران پيش��رفت نكند پس مش��كل غرب 
با ايران فقط هس��ته اي نيس��ت. رضايي با بيان 
اينكه مبارزه امروز ما  سر پيشرفت است، تصريح 
كرد: جوانان برومند ايراني بايد قيام به پيشرفت 
علمي، فرهنگ��ي و اقتصادي كنن��د، زيرا اين 
پيشرفت امنيت و احترام و اقتدار مي آورد. وي 
گف��ت: غربزده ها نگهب��ان گروگانگيري علمي 
ايران هس��تند، اينها از درون و امريكا و اروپا از 
بيرون با تشويق صهيونيست اتحاد صورت دادند 

تا جلوي حركت ملت را بگيرند. 
رضايي با اش��اره به اينكه قيام اول ملت ايران، 
انقلاب اس��لامي و قيام دوم دف��اع مقدس بود، 
گفت: نيازمند قيام سوم هستيم كه جوانان در 
لبيك گويي به رهبر انقلاب براي عملياتي شدن 

بيانيه گام دوم به ميدان بيايند.

دبير مجمع تشخيص مصلحت نظام:

صدای استقلال خواهی ملت ايران از 16 آذر آغاز شد

آسيب شناسي اعتراضات كارگران شركت هفت تپه از نگاه سيدنظام الدين موسوي

دولت در مسئله هفت تپه مقصر است

   گزارش  یک

قاضي زاده هاشمي:
 مصوبه هسته اي مجلس پيام  به 1+5 است

نايب رئي�س اول مجلس با بي�ان اينكه مصوبه هس�ته اي مجلس 
پيامي به 1+5 اس�ت، گفت: مذاكره بايد با چاش�ني اقتدار باشد. 
به اين معنا كه به طرف مقابل بگوييم ه�ر گاه آنان به وظايف خود 
عمل كردند ما هم محدوديت هاي برجام�ي را عملياتي مي كنيم. 
به گزارش فارس، نايب رئيس اول مجلس شوراي اسلامي در واكنش به 
انتقادات برخي دولتمردان به طرح اقدام راهبردي براي لغو تحريم ها و 
صيانت از حقوق ملت ايران اظهار داشت: به طور كلي مجلس با دولت 
در اين زمينه تفاوت ديدگاهي دارد اما كسي مخالف مذاكره و ارتباط با 

جهان و حل و فصل مسائل فيمابين از طريق گفت وگو نيست. 
سيداميرحسين قاضي زاده هاشمي تأكيد كرد: منتها حرف ما آن است 
كه زمان نبايد به لحاظ استراتژيك به ضرر جمهوري اسلامي ايران باشد 
و در ش��رايطي كه ما تعهدي را پذيرفتيم و اقدامات خودمان را انجام 
داديم اما طرف مقابل تعهدات خود را انجام نداد، تا زماني كه ما در اين 

تعهدات بمانيم، طرف مقابل انگيزه اي براي انجام وظايف خود ندارد. 
نايب رئي��س اول مجلس ش��وراي اس��لامي تصريح كرد: پ��س در اين 
ش��رايط زمان به ضرر ماست و ما هر چقدر بيش��تر بمانيم، دست و پاي 
خودمان را قفل كرده ايم و طرف مقابل با خاطري جمع به وظايفش عمل 
نمي كند. نماينده مردم مشهد در مجلس شوراي اسلامي اظهارداشت: 
ما مي گوييم مذاكره و گفت وگو بايد با چاش��ني اقتدار باشد. به اين معنا 
كه به طرف مقابل بگوييم هر گاه آنان به وظايف خود عمل كردند ما هم 
محدوديت هاي برجامي را عملياتي مي كنيم. قاضي زاده هاشمي افزود: 
طرح اقدام راهبردي براي لغو تحريم ها و صيانت از حقوق ملت ايران عملًا 
اين بود كه ما به كشورهاي اروپايي، امريكا و حتي شركاي خود يعني چين 
و روسيه اين پيام را بدهيم كه زماني كه طرف مقابل تعهداتش را عملياتي 
كند، ما هم محدوديت هاي برجامي را مي پذيريم اما اگر آنان به وظايف 
خود در برجام عمل نكنند، ما هم به وظايف خود در برجام عمل نخواهيم 

كرد و ما اين طرح را تدوين كرديم تا معادله را معكوس كنيم. 
........................................................................................................................

مصباحي مقدم:
 جامعه روحانيت 

ورود مصداقي  به انتخابات نداشته است 
به گزارش فارس، حجت الاس�لام غلامرض�ا مصباحي مقدم با بيان 
اينكه جامعه روحاني�ت مبارز بعد از تش�كيل كميت�ه انتخابات و 
بررسي شرايط و گفت وگو با ديگر گروه هاي انقلابي، به بحث انتخابات 
ورود مصداقي خواهد داش�ت، گف�ت: هنوز هيچ بح�ث مصداقي 
درباره انتخابات 1400 در جامعه روحانيت مبارز مطرح نبوده است. 
سخنگوي جامعه روحانيت مبارز درپاسخ به سؤالي درباره اينكه گفته 
مي شود جامعه روحانيت مبارز ممكن است كانديداي مشتركي با جبهه 
كارگزاران سازندگي داشته باشد، گفت: اصلًا ما درباره افراد هيچ ورودي 

نداشته ايم و براي تخريب دست به دروغ پراكني مي زنند. 
........................................................................................................................

 بررسي وابستگي بودجه 1۴۰۰ به نفت 
و اصلاح ساختار آن در جلسه فراكسيون انقلاب 
س�خنگوي فراكس�يون نيروهاي جبهه انقلاب از بررس�ي لايحه 
بودجه سال 1400 در جلسات هفته آينده اين كميسيون خبر داد. 
به گزارش فارس، مجتبي يوسفي سخنگوي فراكسيون جبهه نيروهاي انقلاب 
اسلامي مجلس شوراي اسلامي از برگزاري جلسه هفته آينده شوراي مركزي 
اين فراكسيون براي بررسي بودجه سال 1400 خبر داد. وي در همين راستا 
گفت: دولت روز چهارشنبه هفته گذش��ته لايحه بودجه را به هيئت رئيسه 
مجلس ارائه كرد كه طبق آيين نامه نمايندگان دو هفته فرصت دارند لايحه 
را بررسي و پيشنهادات خود را مطرح كنند، لذا از هفته آينده بررسي لايحه 
بودجه يكي از مهم ترين دستوركار هاي نمايندگان و كميسيون هاي تخصصي 
است و فراكسيون جبهه نيروهاي انقلاب نيز بررسي كليات جزئيات و همچنين 
پيشنهادات اعضا درباره لايحه بودجه سال آينده را يكي از دستوركار هاي خود 
قرار خواهد داد.  سخنگوي فراكس��يون جبهه نيروهاي انقلاب بيان داشت: 
موضوع وابس��تگي بودجه به نفت با توجه به پيش بيني فروش روزانه دو تا دو 
و نيم ميليون بش��كه نفت در لايحه، ارزيابي بودجه توسعه مناطق محروم و 
همچنين موضوعات مربوط به اصلاح ساختار بودجه و غيره در جلسه شوراي 
مركزي فراكسيون بررسي خواهد شد. يوس��في تصريح كرد: پس از بحث و 
بررسي پيرامون نكات مطرح ش��ده درباره بودجه در جلسه شوراي مركزي 
فراكس��يون، جمع بندي و تصميم گيري نهايي در رابطه با مسائل مربوط به 

بودجه همان هفته و در جلسه مجمع عمومي فراكسيون انجام مي شود. 
........................................................................................................................

 احتمال برگزاري انتخابات شوراها 
در پروسه 3ماهه 

عضو هيئ�ت مركزي نظ�ارت ب�ر انتخاب�ات ش�وراها از احتمال 
برگ�زاري انتخاب�ات ش�وراها در پروس�ه س�ه ماهه خب�ر داد. 
به گزارش تسنيم، محمدصالح جوكار عضو هيئت مركزي نظارت بر انتخابات 
شوراها با بيان اينكه در زمان شيوع كرونا بايد به گونه اي برنامه ريزي شود كه 
حضور مردم در انتخابات كاهش پيدا نكند، گفت: جلسات هيئت مركزي 
نظارت بر انتخابات شوراها به صورت جدي تشكيل نشده و تصميمي براي 
نحوه برگزاري اين انتخابات تاكنون اتخاذ نشده است. وي با ابراز اينكه طبق 
جدول زمانبندي اي كه وزارت كش��ور اعلام كرده است ثبت نام انتخابات 
ش��وراها 20 اس��فند ماه خواهد بود، ادامه داد: البته حتماً نبايد انتخابات 
ش��وراها در يك روز برگزار ش��ود و مي توان در يك پروسه س��ه ماهه اين 
انتخابات را برگزار كرد. نماينده مردم يزد در مجلس شوراي اسلامي تصريح 
كرد: نيازي نيست در انتخابات شوراها تمركز بر برگزاري در يك روز داشته 
باشيم، مي توان به هر استان بر حسب شرايط اين اجازه را داد كه در طول سه 
ماه انتخابات را برگزار كنند. رئيس كميسيون شوراها و امور داخلي مجلس، 
افزود: براي طولاني شدن زمان برگزاري انتخابات شوراها منعي وجود ندارد 
و تنها بايد س��ازوكار قانوني آن را فراهم كرد. عض��و هيئت نظارت مركزي 
انتخابات شوراها با يادآوري اينكه »بايد در زمان شيوع كرونا سازوكارهاي 
برگزاري الكترونيك انتخاب��ات را فراهم كنيم« عنوان ك��رد: البته يكي از 
نگراني هاي شوراي نگهبان اين است كه خدشه اي به رأي مردم وارد نشود 
كه در اين زمينه بايد دولت تضمين هاي لازم را به ش��وراي نگهبان بدهد.  
جوكار با تأكيد بر اينكه توسعه حوزه هاي رأي گيري و افزايش صندوق هاي 
رأي يكي ديگر از راهكارهايي اس��ت كه مي توان در زمان بحران عملياتي 
كرد، اظهار داشت: بايد مجموعه راهكارهايي را كه مي تواند مشاركت مردم 

را افزايش دهد و حضور آنها را تسهيل كند فراهم كنيم. 
........................................................................................................................

 ميرتاج الديني: تطبيق بودجه 1۴۰۰ 
در مجلس با احكام دوازده گانه اصلاح ساختاري

عضو هيئت رئيسه كميسيون برنامه و بودجه مجلس از آغاز بررسي 
بودجه سال 1400 در اين كميسيون از جلسات هفته آينده خبر داد. 
حميدرضا ميرتاج الديني با اش��اره به طرح اصلاح ساختار بودجه بيان 
داشت: اين طرح در حال حاضر در دستوركار جلسه علني قوه مقننه قرار 
دارد و تا ماده 7 آن بررسي و تصويب ش��ده است و ادامه بررسي آن نيز 
در دستوركار نمايندگان قرار دارد. حجت الاسلام ميرتاج الديني با بيان 
اينكه در اين طرح 12 حكم براي اصلاح ساختار بودجه در نظر گرفته 
شده و تمامي اين مؤلفه هاي دوازده گانه به سازمان برنامه و بودجه نيز 
ابلاغ شده است ، ادامه داد: در صورت اتمام و تبديل اين طرح به قانون، 
اين 12 مؤلفه در جلسات هفته آينده كميسيون برنامه و بودجه، با لايحه 

بودجه سال آينده تطبيق داده خواهد شد.

محمد آهنگر   |   فارس


